
Tisztelt Járókelő! 

Először is szeretnénk jelezni, hogy a gyalogút murvás felületén kivájt vízmosásokat az 

Önkormányzat feltöltötte, az útfelület újra egyenes és jól járható. Tehát ilyen értelemben 
a probléma megoldottnak tekinthető, javasoljuk a bejelentés státuszát ennek megfelelően 

módosítani. 

Természetesen mi is tisztában vagyunk azzal, hogy ez egy rövidtávú problémakezelés, 
egyesületünk dolgozik a tartós megoldáson. Ugyanakkor ennek kialakítása valószínűleg 

több évet fog igénybe venni, részben anyagi, részben szakmai okokból. 

Fontosnak tartjuk megemlíteni, hogy az út nem véletlenül épült meg ilyen formában. 
Semmiképp nem akartunk sem környezetbe nem illő aszfaltozott burkolatot, sem 

vízelvezető árkokat. Nézetünk szerint a környezetbarát megoldás nem a csapadékvíz 

minél gyorsabb elvezetése, hanem annak minél nagyobb mértékben történő megtartása. 
Emiatt kértük az önkormányzattól, hogy vízáteresztő anyagok felhasználásával, 

betonalap nélküli út készüljön. 

Az önkormányzat vállalta is az út kiépítését, de nem volt pénzügyi kerete a 
vízmegtartáshoz szükséges tereprendezésre, ezért a jelenlegi állapot javításában 

egyesületünk segítségét kérte. Ősszel ezügyben két alkalommal is szervezünk a 

területen közösségi munkavégzést. Első alkalommal október 8-án a liget felső részén 
megtisztítunk egy területrészt (https://www.facebook.com/events/1014768976611414), 

ahol később szikkasztót lehet kialakítani, amivel az elvezetésre kerülő csapadékvíz egy 

részét fogjuk hasznosítani, a második alkalommal az út helyenként kimosott rézsűjét 
fogjuk termőfölddel feltölteni, majd oda füvet vetünk és lágyszárú növényeket ültetünk a 

rézsű megfogása céljából.  

Civil egyesületként anyagi eszközeink korlátozottak, ezért fizetett munkaerő helyett a 
tagságunk és a segíteni akaró környékbeliek önkéntes munkájára támaszkodunk 

elsősorban. Aki szívén viseli az út sorsát és segíteni szeretne, azt szívesen látjuk most 

is és a későbbiekben is, amikor további esőkerteket tervezünk a területen kialakítani. 

Ahogy jeleztük, a végleges megoldás kialakítása várhatólag több éves folyamat lesz. 

Ezalatt lehet még olyan alkalom, amikor egy-egy nagyobb eső a mostanihoz hasonló 

károkat okoz majd, ezeket a mostanihoz hasonlóan a murva pótlásával tervezzük 

kijavítani. 



Ezeknek az eseteknek a gyakoriságát természetesen nem tudjuk előre megjósolni, de 
azt szeretnénk jelezni, hogy az utat még jelenlegi formájában se mossa el egy átlagos 

eső. A bejelentésben szereplő károkat olyan özönvízszerű zivatarok okozták, amelyek 

során egy-két óra alatt a sokéves havi átlagot meghaladó csapadékmennyiség esett le 
és amely esők egyébként az egész ország területén komoly károkat okozó villámárvizek 

kialakulásához vezettek, ahogy arról egyébként a sajtó is nagy terjedelemben beszámolt. 
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